
گروه اقتصادی - مدیرعامل آبفا 
هرمزگان در خصوص آخرین وضعیت 
ســاماندهی فاضــاب بندرعبــاس 
گفت: شــرکتی ســهامداری از صنایع 
غرب بندرعباس تشــکیل و قرار است 
ساماندهی فاضاب بندرعباس با هزینه 
این شــرکت و اگذاری پســاب آن به 
صنایــع بندرعباس طی ۳۰ ماه صورت 
بگیرد.امین قصمی در نشستی خبری، با 
بیان اینکه سال ۹۹ با ویژگی های خاص 
رو به اتمام اســت، افزود: از ابتدای سال 
با شرایط ســخت کرونا مواجه بودیم 
و همیــن موضوع اجــرای پروژه ها را 
با مشــکاتی مواجه کرد اما با رعایت 
پروتکل ها چاره ای جز ادامه کار و انجام 
تعهداتمان نداشــتیم و امــروز کارنامه 

موفقی از خود به جا گذاشتیم.
وی با اشــاره به اینکــه در ۹ ماهه 
اول ســال جــاری طرح هایی در قالب 
پویش الــف ب ایران داشــتیم، اظهار 
کرد: آب رسانی به شهر سردشت از سد 
جگین طرح مهمی بود که توانســت در 
مسیر ۸ روســتای دیگر را نیز پوشش 

دهد. طرح آب شــیرین کن بندرعباس 
در فــاز اول و آب شــیرین کن ۴۰ هزار 
مترمکعبی نیز از دیگر طرح های مهم ما 

در سال جاری بود.
قصمی بــا بیان اینکه طرح کلنگ 
زنی تأمین آب پارســیان و کلنگ زنی 
تأمین آب شــهر میناب از تصفیه خانه 
سد سرنی به زمین زده شد، خاطرنشان 
کرد: این دو طرح با پیشرفت مناسبی در 
حال انجام بوده و سهم شهر بندرعباس 
از آب شــیرین کن ها را بــه ۱۴۰ هزار 
مترمکعــب می رســاند و ۱۵ میلیون 
مترمکعب از آب ســد استقال میناب 
آزاد و به شهر میناب و بخش کشاورزی 
آن اختصاص داده می شــود.وی ادامه 
داد: پروژه ای جدیداً کلنگ زنی شــده 
که با بهره برداری از آن دیگر اســتفاده از 
چاه های دشت میناب صورت نمی گیرد 
و با کاهش اســتفاده از آب سد استقال 
میناب و اســتفاده از تصفیه خانه ســد 
سرنی، آب شهر میناب را تأمین می کنیم.
مدیرعامل آبفا هرمزگان با اشاره به 
اینکه امسال  ۱۰ طرح بزرگ با اعتبار ۱۲ 

هزار و ۶۰۰ میلیارد ریال به بهره برداری 
می رســد، تصریح کرد: بخشی از این 
طرح ها در دهه مبارک فجر و بخشی از 
آن در اسفندماه به بهره برداری می رسند.

وی با بیــان اینکه ۲۹ پــروژه به 
ارزش هزار و ۶۴۳ میلیارد ریال در دهه 
مبارک فجر به بهره برداری می رســد، 
عنــوان کرد: اصاح شــبکه های آب، 
توســعه شــبکه های فاضاب، حفر و 
تجهیز چاه ها، بازسازی تصفیه خانه ها 
ازجملــه این پروژه هاســت.قصمی با 
اشاره به اینکه نخستین طرح فاضاب 
روســتایی در تیاب نیز در دهه مبارک 
فجر امســال به بهره برداری می رســد، 
بیان کرد: ظرفیت نهایی آب شیرین کن 
بندرعباس در اسفندماه امسال با هزینه 
۵ هزار میلیارد ریال وارد مدار می شــود 
و ظرفیــت ۱۴۰ هزار مترمکعب نیز در 
اختیار بندرعباس قرار می گیرد و بیش از 
۶۰ درصد آب موردنیاز این شهر از این 
طریق تأمین می شــود که آب انتقالی از 
سدهای استقال، شمیل و نیان را کاهش 

و کیفیت آب را ارتقا می دهد.

مدیرعامل آبفا هرمــزگان با بیان 
اینکه زیرساختی ایجاد کردیم تا هر آبی 
در غرب بندرعباس از آب شیرین کن ها 
ایجاد شد بتوانیم آن را به مخازن داماهی 
متصل کنیم، خاطرنشان کرد: درمجموع 
تا پایان اســفندماه، آب رســانی به ۵۷ 
روستای هرمزگان با جمعیت ۳۸ هزار و 
۵۰۰ نفر را عملی می کنیم که شامل ۱۳ 

مجتمع آب رسانی می شود.
وی با اشــاره به اینکه تا اسفندماه 
سال گذشــته در جزیره قشم شهرهای 
درگهان و ســوزا در حوزه مسئولیت ما 
قرار داشــت امــا از فروردین ماه به آبفا 
واگذار شــد، اظهار کرد: در بخش های 
مختلف شهرستان قشم مطالعاتی انجام 
شــده که دو آب شیرین کن در باسعیدو 
و رمچــاه در روزهــای آینــده کلنگ 
زنی خواهد شــد و در کمتر از ۷ ماه به 
بهره برداری می رسند، زیرساخت های 
لازم و خطوط انتقال آن نیز ایجاد شــده 
اســت.قصمی با بیان اینکه ۲۷ روستای 
مابین جاســک و سیریک با مشکل آب 
مواجه هســتند، افــزود: بازدیدهایی 

صورت گرفته و دو پــروژه مهم برای 
شهرستان سیریک تعریف شده که یکی 
در حال اجرا و دیگری تا دو هفته دیگر 
کلنگ زنی می شــود که تحول بزرگی 
در تأمین منابع آبی شهرســتان سیریک 
خواهــد بود.وی با اشــاره به اینکه بعد 
از انتقال آب از خلیج فارس به ســمت 
ســیرجان در تاش هستیم که از مخزن 
شهر رضوان در شمال بندرعباس حدود 
۷ کیلومتــر آب پایدار وارد رضوان و ۷ 
روســتای دیگر کنیم، خاطرنشان کرد: 
تمامی تاش ما این است که در ۶ ماهه 
نخست ســال ۱۴۰۰ پرونده این پروژه 
بسته شــود و با بهره برداری از آن دیگر 
مشــکلی در تأمین آب رضوان نداریم.
مدیرعامل آبفا هرمــزگان با بیان اینکه 
تأمین آب تازیان و شهرک علوی نیز در 
دست بررسی و عملی شدن است، اظهار 
کرد: این طرح ها حل مسئله بوده و دیگر 

به فکر راه حل های مقطعی نیستیم بلکه به 
دنبال حل ریشه ای مسئله هستیم.

وی در خصــوص مشــکات 
فاضاب شهر بندرعباس نیز بیان کرد: 
از زمان تصدی مسئولیتم با یک قرارداد 
سرمایه گذاری در خصوص ساماندهی 
فاضاب بندرعباس مواجه شدم و سال 

۹۷ توانستیم آن را اجرایی کنیم.
قصمی با اشــاره به اینکه عملیات 
اجرایی بازســازی تصفیه خانه شروع 
شده اســت، خاطرنشــان کرد: همین 
امروز هــزار و ۶۰۰ میلیارد تومان برای 
تکمیل اعتبار نیاز دارد و عملیات اجرایی 
این پروژه به هزاران دلیل در سال جاری 
متوقف شــد. وی با بیان اینکه مشکل 
اساســی آن اکنون بازچرخانی پساب 
اســت و این موضوع نیــاز به پذیرش 
صنایع غرب بندرعباس دارد، اضافه کرد: 
شرکتی با سهامدارانی از فولاد هرمزگان، 

نفــت بندرعباس و صنایع بزرگ دیگر 
بندرعباس تشکیل شــده و قرارداد به 
این شرکت واگذار شده است تا صنایع 
بندرعباس خود هزینه کرده و پساب در 
این صنایع استفاده شود.مدیرعامل آبفا 
هرمزگان با بیان اینکه استاندار هرمزگان، 
مجمع نمایندگان هرمزگان در مجلس و 
رئیس دستگاه قضایی استان همگی به 
جد پیگیر موضوع ساماندهی فاضاب 
بندرعباس هستند، عنوان کرد: اکنون در 
مسیر مناســبی قرار گرفته ایم و قرارداد 
موردنظر امضا شــده اســت و اکنون 
در مرحلــه اباغ اســت و امیدواریم تا 
۳۰ مــاه آینده به بهره برداری برســد و 
امیدواریم این پروژه بزرگ عملی شود 
و تنها ۸۰۰ میلیارد تومان برای شــیرین 
سازی این آب فاضاب نیاز است.وی 
با اشــاره به اینکه بندرعباس دارای ۴۲ 
درصد بافت فرسوده است، اظهار کرد: 

بافت فرســوده چالشی بزرگ و جدی 
اســت و با مدیریت اســتاندار هفته ای 
دو تا ســه جلسه برای ساماندهی محله 
چاهستانی ها برگزار می شد تا بتوانیم یک 
خیابان را بازگشایی کنیم. چون احیای 
بافت فرســوده یک ابر پروژه است که 
هــم اعتبار مالی می خواهد و هم باید به 
مســائل فرهنگی و تبعات اجتماعی آن 
توجه کنیم.قصمی در پایان بیان کرد: هر 
جا در بافت فرسوده معبری بازگشایی 
شــود که امکان اجرای شبکه فاضاب 

داشته باشد ما پیش قدم خواهیم بود.

گروه اقتصادی - وزیر اقتصاد 
در پاسخ به این پرسش که آیا دولت 
در بــورس دخالت مــی کند گفت: 
کســانی که این حرف را می زند باید 

آدرسش را بدهند.
فرهاد دژ پسند در حاشیه مراسم 
تودیع و معارفه رییس سازمان بورس 
و اوراق بهادار اظهار داشت: باید پرده 
حواشی را کنار بزنیم و بازار سرمایه 
را از اول براساس گزارش های ارایه 

شده ببینیم.

وی تاکید کــرد: اقدامات برای 
نهادســازی و ریل گذاری صورت 
گرفته اســت، نتایج آن را مشــاهده 
کنیــد باید پرده حواشــی را کنار زد 
چون مانع دیدن واقعیت ها می شــود 
و نبایــد به حاشــیه ها دامن زد چون 
 دیــوار بــازار ســرمایه را سســت 

می کند.
وی افــزود: بــازار ســرمایه 
باید مامن ســرمایه باشــد نه پایگاه 

فعالیت های اجتماعی و سیاسی .

وزیــر اقتصاد در پاســخ به این 
پرســش کــه آیا دولــت در بورس 
دخالــت می کند گفت: کســانی که 
این حرف را می زنند باید آدرســش 

را بدهند. 
ما پارلمان بازار سرمایه را داریم 
که وظیفه سیاســت گذاری را دارد و 
متناسب با آن حرکت می کنیم بنابراین 
هر تصمیمی که گرفته شود نمی توان 
مداخلــه دانســت بلکــه مداخله با 
فضاسازی است و باید اجازه بدهیم 

بازار خودش تصمیم بگیرد.
وی در مــورد اطمینان ســود 
آوری در بــازار ســرمایه گفت: من 
هیــچ اطمینانی نمی دهــم اما برای 
 بهبود آن تاش می کنیم و برنامه هم 

داریم.
 دژپســند در پاســخ به سوالی 
دیگــر در مورد این که دولت مردم را 
به ســرمایه گذاری در بورس دعوت 
کرد اما پشت آنها را خالی کرد، گفت: 
طبیعی اســت که از نظر دولت بازار 

سرمایه نســبت به بازار ارز، اماک 
و ســکه ارجحیت دارد، چون منابع 
صرف نیازهای بنگاه ها و عرضه کالا 
می شود و توســعه شغلی را افزایش 
می دهد بنابراین جمع بندی حکومت 
این اســت که بازار سرمایه رکن اول 

است. 

وی تاکیــد کرد: مــا هیچ موقع 
پشــت بــازار ســرمایه را خالــی 
نکردیــم وقتی بــازار نزولی شــد 
مصوباتــی را داشــتیم تــا خریــد 
 ســهام از طریق حقوقی ها افزایش 

یابد.
وی ادامه داد: بنابراین دولت از 

بازار ســرمایه حمایــت می کند اما 
تضمین نمی دهــد، تضمین خاف 
اصول بــازار ســرمایه اســت. در 
مجمــوع؛ در هیــچ یــک از ارکان 
حکومــت نــگاه منفــی و فراری 
 نســبت به بــازار ســرمایه وجود 

ندارد.

مدیرعامل آبفا هرمزگان:

گرهساماندهیفاضلاببندرعباسبازمیشود

دژپسند:

آدرسمداخلاتدولتدربورسرابدهند

اقتصادی 6
گروه اقتصادی-دهقان دهنوی 
در مراسم معارفه خود و تودیع رئیس 
مســتعفی ســازمان بورس گفت: در 
ماههای گذشــته برخی از نوسانات 
رخ داد. برخــی از ایــن نوســانات 
ناشــی ازعوامل اقتصــادی بودند که 
خوشــبختانه اقتصاد در حال رسیدن 
به ساحل آرامش است و انتظار داریم 
کــه این آرامش اثر خودش را در بازار 
سرمایه نیز نشان دهد. عوامل دیگری 
نیز در نوســانات بازار سرمایه نقش 
داشتند که عواملی کاماً غیراقتصادی 
بودند. باید آن عوامل را از بازار سرمایه 
حذف کنیم تا به این صورت اعتماد را 

به بازار سرمایه بازگردانیم.
وی ادامه داد: ماهیت بازار سرمایه 
این است که سیگنال های اقتصادی را 
زودتــر از بازارهای دیگــر دریافت 
می کند و گاهی به بیش واکنشی دچار 
می شــود. ما باید در سازمان بورس با 
توسعه تحلیل های اقتصادی خوب و 
مشارکت ذینفعان بازار به کاهش بیش 

واکنشی کمک کنیم.
رئیس ســازمان بورس تصریح 
کــرد: موضوع دیگری کــه در برنامه 
پیشنهادی بنده برای مدیریت سازمان 
وجود دارد این است که جایگاه بازار 
سرمایه در سیاستگذاری باید ارتقا یابد 
و تحولات اقتصــادی خودش را در 
بازار سرمایه نیز نشان دهد. اگر دنبال 
جهش تولید و حل مشکل رشد منفی 
سرمایه گذاری در کشور هستیم باید 
جایگاه بازار سرمایه در سیاستگذاری 

بهتر شود.

وی افزود: اگر دنبال رشد اقتصادی 
و افزایش سرمایه گذاری هستیم مسیر 
آن از رشد بازار سرمایه می گذرد. باید 
این پیام روشن به سرمایه گذار منتقل 
شود که هدف اقتصاد افزایش سرمایه 
گذاری، تولید و اشــتغال است که در 
این زمینه بازار سرمایه بهترین بازار به 
دلیل حضور شرکت های متعددی که 
ســهم قابل توجهی در تولید ناخالص 
داخلی دارند، اســت. این یک هدف 
تنها نیست بلکه یک الزام برای توسعه 
اقتصادی اســت و با کمک همکارانم 
این فعالیت ها را گسترش خواهیم داد.

دهنوی ادامه داد: برای طی کردن 
این مســیر احتیاج به مشارکت فعالان 
بــازار وجود دارد. از همه فعالان بازار 
سرمایه، ذینفعان، ســازمانها، نهادها، 
ناشران و سرمایه گذاران خرد و بزرگ 
دعوت می کنم که نظراتشــان را به ما 

منتقل کنند.
رئیس سازمان بورس خاطرنشان 
کرد: نهادهای مالی در بازار باید توسعه 

پیــدا کند. چه از جنبــه تعداد و چه از 
جنبه تنوع و اگر مشــکاتی در زمینه 
مجوز باشــد باید آنها را اصاح کنیم 
تا بتوانیم با توسعه آنها زمینه گسترش 
بازار ســرمایه در حوزه های مختلف 

مانند دانش بنیان ها را فراهم کنیم.
دیدگاه  رئیس جدید سازمان 

بورس درباره بازار سرمایه
دهنوی، متولد ســال ۱۳۵۷ در 
شــهر یزد و دکترای علوم اقتصادی از 

دانشگاه تربیت مدرس است.
وی در زمــان انتخاب، معاونت 

امور اقتصادی وزیر اقتصادی و دارایی 
را برعهده داشــت. دهنوی همچنین 
عضویــت در هیأت علمی گروه مالی 
و بانکداری دانشگاه عامه طباطبایی 
و معاونت آموزشــی مؤسســه عالی 

آموزش بانکداری ایران را در ســوابق 
کاری خود دارد و استادیار گروه مالی 
و بانکداری دانشگاه عامه طباطبایی 

است.
معاونــت امور اقتصادی وزارت 
امور اقتصــاد و دارایی، عضو موظف 
هیات مدیره بانک مسکن، عضو هیات 

مدیره ناظر بر گروه مالی بانک مسکن، 
مشاور مدیرعامل بانک قرض الحسنه 
مهر، سرپرســت معاونت آموزشــی 
موسســه آموزش عالــی بانکداری 
ایران، مشــاور مدیرعامل بانک ایران 
و ونزوئا و معــاون مرکز پژوهش و 
آموزش بانک توسعه صادرات کارنامه 
اجرایی دهنوی اســت.پیگیری عدم 
دریافــت مالیات بر عایدی ســرمایه 
در بــازار ســرمایه، حمایت از نقش 
بازار ســرمایه در حوزه تامین مالی در 
کشــور، پیگیری واریز مبالغ صندوق 
توســعه ملی برای حمایــت از بازار، 
پیگیری افزایش ســقف صندوق های 
بــا درآمد ثابت و رفع محدودیت های 
فعالیت نهادهای تأمین سرمایه تحت 
تملک بانک ها، همچنین مشــارکت 
در طراحــی ابزارهــای مالــی و بین 
بــازاری، ماننــد طراحی مــدل مالی 
صندوق پس انداز یکم بانک مسکن، 
ارائه پیشنهاد راه اندازی صندوق های 
ســرمایه گذاری اماک و مستغات 

)رییت(، صندوق های تعویض رهن 
و اجاره در بازار ســرمایه، راه اندازی 
ابزار ریپــو در بازار بدهــی، تدوین 
آیین نامه های فکتورینگ در مجموعه 
تحت مدیریت وی بخشی از کارنامه 

علمی دهنوی است.
همچنین تألیف ۲۰ کتاب و مقاله 
در مجات معتبر داخلی و بین المللی، 
اســتاد راهنما و مشــاور بیش از ۳۰ 
رســاله دکتری و کارشناسی ارشد با 
موضوعات مرتبط با نقد شــوندگی 
در بــازار ســرمایه، ســرمایه گذاری 
ریســک پذیر، ســرایت مالــی در 
بورس های  پورتفوی،  بهینه ســازی 
کالایــی و طراحــی شــاخص های 
کالایی بخش دیگر کارنامه علمی وی 

محسوب می شود.
رییس  دیدگاه هــای  مرور 

جدید درباره بازار سرمایه
 دهنــوی بر این باور اســت که 
اقبال به بازار ســرمایه وقتی ارزشمند 
است که منابع مالی واردشده در بازار 
ســرمایه، صرف ســرمایه گذاری و 
افزایش تولید و اشتغال در کشور شود. 
وی همچنیــن تاکید دارد ابتدا باید در 
بازار سرمایه، نقدشوندگی ایجاد کنیم 
و از رفتارهای هیجانی جلوگیری کنیم. 
باید ســاختارهای بــازار را به نحوی 
اصاح کنیم که ســرمایه گذاران خرد 

کمتر آسیب ببینند.
به باور دهنوی قیمت ها در بازار 
ســرمایه خود را بــا انتظارات تعدیل 

می کننــد اما نکته مهم این اســت که 
بازار ســرمایه باید شفافیت و گردش 
اطاعات بالا داشته باشد.اگر نقدینگی 
در خریدوفروش دارایی جذب شود، 
می توانــد از افزایش تورم جلوگیری 
کند و این کارکرد مثبت بازار مبتنی بر 
دارایی ها است و بورس هم یکی از این 

بازارها محسوب می شود.
رییس سازمان بورس بر این نکته 
تاکیــد دارد که آینده اقتصاد ما با بازار 
سرمایه گره خورده است. در کشور ما 
بار اصلی تأمین مالی بر دوش بانک ها 
بوده است، اما اکنون انتخاب کرده ایم 
که بازار سرمایه را به عنوان تأمین کننده 
مالی اقتصاد کشــور، حمایت کنیم و 

توسعه دهیم.

رئیس جدید سازمان بورس گفت: برخی نوسانات اخیر بازار سرمایه ناشی از عوامل غیراقتصادی بود که باید آن را کم کنیم 
تا اعتماد به بازار سرمایه باز گردد.

عوامل غیراقتصادی نوسان بورس باید 
حذف شود
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رئیسادارههمکاریهایچندجانبهوزارتامورخارجه:

سوئیفتملیراهاندازیشد
گروه اقتصادی -رئیس اداره همــکاری های چند جانبه تجاری مالی 

وزارت امور خارجه از راه اندازی سوئیفت ملی با عنوان سپام خبر داد.
عزیز منصــوری در پنل تعامات بانکی همایش فرصت های اقتصادی 
ایران و اوراسیا با بیان اینکه تجارت آزاد نیازمند ملزوماتی در تبادلات بانکی 
است، گفت: در قالب سیاست های پولی موجود ممکن است تجارت ما نتواند 
پاسخگوی نیازهای پولی و بانکی باشد بنابراین می توانیم با انعقاد تفاهم نامه 
پولی و بانکی میان ایران و اوراســیا خصوصاً روســیه و ارمنستان به این نیاز 

تعامات بانکی پاسخ دهیم.
منصوری افزود: در دوره تحریم ها تجارت ما با روســیه و ارمنســتان 
افزایش یافت که نشــان می دهد تحریم های بانکی نمی تواند مانعی بر سر راه 
تعامات تجاری باشــد. رئیــس اداره همکاری های چند جانبه تجاری مالی 
وزارت امور خارجه یادآور شــد: دلار زدایی میان کشورهای عضو اتحادیه 

اوراسیا باید از مرحله حرف زدن عبور کند و اجرایی تر شود.
بــه گفته این مقام مســئول در وزارت خارجه، در حال حاضر شــاهد 
جنگ ارزی میان کشــورها هســتیم، گزارش های منتشره از اتحادیه اوراسیا 
نشــان می دهد که ۴۱.۶ درصد ذخایر ارزی اوراســیا به صورت دلار است، 
قزاقستان بیشترین ذخیره ارزی دلاری با ۶۰ درصد را دارد و کمترین ذخیره 
ارزی دلاری در این اتحادیه در اختیار روســیه با ۲۲ درصد اســت، همچنین 
تنها ۳۱.۶ درصد تأمین مالی شــرکت های عضو با روبل انجام می شود. همه 
اینها به این معنی اســت که در کنار شــعارهای دلار زدایی، در بخش اجرا هم 

اعضای اتحادیه باید اقدامات جدی تری انجام دهند.
منصوری درباره پیمان های بانکی گفت: بســیاری از کشــورها به دنبال 
سوئیفت های ملی هستند، FBSS به عنوان سوئیفت روسیه، سپام به عنوان 
سوئیفت ایرانی و بریکس به عنوان سوئیفت مشترک میان کشورهای همکار 
با روسیه راه اندازی شدند. همچنین در مطالعه ای که یکی از پژوهشکده های 
داخلی انجام داده سوئیفت چینی یکی از گزینه ها مناسب برای تبادلات بانکی 
معرفی شــده که در آن ۱۲ بانک چینی که حتی در شــرایط تحریم هم امکان 
مبادلات بانکی و تجاری ما از طریق آن وجود دارد شناســایی شده است. در 
این بانک ها نه سهامدار آمریکایی وجود دارد و نه شعبه ای در آمریکا دارند.

رئیس اداره همکاری های چند جانبه تجاری مالی وزارت امور خارجه 
بانک توســعه اوراســیا EBD با حضور ۵ کشــور عضو اتحادیه اوراسیا و 
تاجیکســتان به عنوان یکی از ســهامداران این بانک تأســیس شده که بانک 
توســعه ای بوده و به پروژه های عمرانی که امکان تأمین مالی از طریق منابع 

بین المللی را ندارند کمک می کند.
وی از دیگر گزینه های جایگزین دلار را طا در تبادلات ایران با اتحادیه 
اوراســیا عنوان کرد و گفت: روســیه رتبه چهارم در ذخایــر طا در دنیا را 
دارد، قزاقســتان نیز از کشــورهای دارای ذخایر طای بالاست که می توانند 

در مبادلات تجاری با ایران از این فلز ارزشمند به جای دلار استفاده کنند.
به گفته منصوری رمز ارزها از ابزار نوین تبادلات بانکی تجاری اســت 

که می تواند جایگزین دلار شود.

گروه اقتصادی -سرپرست طرح 
پایانــه نفتی جاســک گفت: عملیات 
احداث نخســتین خط لوله دریایی ۳۶ 
اینچ انتقال نفت خــام پایانه صادراتی 
جاسک تکمیل شد.وحید مالکی با بیان 
اینکه عملیات لوله گذاری این خط لوله 
۶ کیلومتری در دو مرحله توسط شناور 
لوله گذار سی مســتر انجام شد، افزود: 
نخســتین مرحله از احداث این رشته 
خــط لوله، به روش کشــش خط لوله 

دریا از ســاحل به طول ۲.۵ کیلومتر از 
عمق ۱۰ متری بستر دریا تا ساحل اجرا 
شــد.وی با بیان اینکه در دومین مرحله 
احداث این خط لوله دریایی، عملیات 
لوله گــذاری ۳.۵ کیلومتر باقیمانده از 
عمق ۱۰ متری تا موقعیت فراســاحلی 
نخستین گوی شــناور صادراتی پایانه 
نفتی جاسک به عمق ۵۵ متر از یکشنبه 
)پنجم بهمن( آغاز شــد، تصریح کرد: 
این عملیات با تاش شــبانه روزی تیم 

پیمانکار در بخش فراساحلی و نظارت 
مستمر کارفرمای پروژه، به پایان رسید.

به گفته سرپرست طرح پایانه نفتی 
جاسک، شناور لوله گذار سی مستر برای 
تکمیل مســیر دریایی نخستین گوی 
شــناور صادراتی، در موقعیت دومین 

رشته خط لوله ۳۶ اینچ دریایی این پایانه 
نفتی مستقر خواهد شد.مالکی مجموع 
خطوط لوله دریایی پایانه نفتی جاسک 
را ۴۵ کیلومتر شــامل ۶ رشته خط لوله 
۳۶ اینچ عنوان و پیش بینی کرد تا پایان 
بهمن ماه، لوله گذاری مسیر راه اندازی 

زودهنگام در هر دو بخش خشــکی و 
دریا به پایان برســد.وی با بیان اینکه با 
نصب دو رشــته خط لوله دریایی ۳۶ 
اینچ دریایی هر یک به طول ۶ کیلومتر 
تا پایان هفتــه آینده، امکان بارگیری و 
انتقال نخستین تأسیسات دریایی شامل 

چندراهــه زیردریایی و گوی شــناور 
صادراتی از یارد صنعتی خرمشــهر به 
موقعیت نصب در آب های دریای عمان 
در اوایل اســفندماه سال جاری فراهم 
می شــود، گفت: به این ترتیب با نصب 
و راه اندازی تأسیسات دریایی تا پایان 

اسفندماه، امکان صادرات نفت خام از 
دریای عمان برای نخستین بار در کشور 
فراهم می شود.سرپرســت طرح پایانه 
نفتی جاسک پیشرفت کلی طرح در فاز 
زودهنــگام را بیش از ۷۵ درصد اعام 
و تصریــح کرد: این پــروژه در بخش 
مهندســی به پیشــرفت ۸۵ درصدی 
رسیده و همچنین ۹۰ درصد کالاهای 
مــورد نیاز طرح پایانه نفتی جاســک 
تأمین شده اســت.طرح توسعه پایانه 

نفتی جاســک به عنوان آخرین حلقه 
از زنجیــره طرح ملی و راهبردی انتقال 
نفت خام از گوره به جاسک، شامل سه 
مجموعه خطوط لوله ۴۸ اینچ خشکی 
و سیستم های اندازه گیری، ۶ رشته خط 
لوله ۳۶ اینچ زیردریایی، سه مجموعه 
چندراهه دریایی و سه مجموعه گوی 
شناور به همراه تجهیزات جانبی است 
که مقرر شــده فاز نخست آن تا پایان 

امسال به بهره برداری برسد.

سرپرستطرحپایانهنفتیجاسک:

لولهگذارینخستینخطدریاییپایانهنفتیجاسکپایانیافت

بــه باور دهنــوی قیمت ها در بازار ســرمایه خود را با 
انتظــارات تعدیــل می کنند اما نکته مهم این اســت که 
بازار ســرمایه باید شــفافیت و گــردش اطلاعات بالا 
داشــته باشــد.اگر نقدینگی در خریدوفــروش دارایی 
جذب شــود، می تواند از افزایش تــورم جلوگیری کند 
و ایــن کارکرد مثبت بــازار مبتنی بر دارایی ها اســت 
و بــورس هم یکی از این بازارها محســوب می شــود.

رئیس جدید سازمان بورس:

اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان هرمزگان در نظر دارد مناقصه عمومی فوق را با مشخصات و شرایط کلی 
ذیل از طریق برگزاری مناقصه  ، به شرکت های واجد شرایط واگذار نماید.

الف ( شرح مختصر کارها :

مدت پیمانشهرستانمبلغ برآورد)ریال(موضوع پروژه
)ماه(

مبلغ تضمین شرکت در فرآیند 
ارجاع کار )ریال(

تهیه، حمل و اجرای نیوجرسی مفصلی بتنی و پایه روشنایی 
به همراه زیرسازی)بتن مگر( در حوزه غرب و شرق 

بندرعباس تا شعاع 100 کیلومتری
حوزه غرب و شرق 69.898.789.416

بندرعباس تا شعاع 
100 کیلومتری

123.494.939.470

ب( محل تامًین اعتبار : از محل اعتبارات عمرانی ملی 
ج( شرایط متقاضی :  1 – داشتن شخصیت حقوقی  2-  داشتن توانایی ارائه ضمانت نامه بانکی شرکت در فرآیند ارجاع کار و ضمانت 
نامه انجام تعهدات  3– دارا بودن رتبه 5 رشته راه و ترابری . لذا متقاضیانی که دارای شرایط مذکور در بند » ج « فوق بوده و آمادگی 
اجرای پروژه را دارند می توانند جهت اخذ اســناد مناقصه از ســاعت 15:00 مورخ 99/11/11  لغایت ساعت .14:00 مورخ 99/11/19  
به پایگاه اینترنتی ســامانه تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس www.setadiran.ir مراجعه نمایند، آخرین مهلت تحویل اسناد 
مناقصه، ساعت 14:00 مورخ 99/11/29 و بازگشایی پاکات مناقصه ساعت 09:00 مورخ 99/11/30 بود. جهت کسب اطلاعات بیشتر 

به آدرس اینترنتی www.iets.mporg.ir مراجعه نمایید. 

اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای  هرمزگان

آگهی مناقصه عمومی  شماره  99-111

شناسه:1075876


